

# Referat fra skolebestyrelsesmøde

Mødetidspunkt	D. 18.4. kl. 18.00-20.00 Der er mad fra kl. 17.30			
Sted	Personalerummet			
Medlemmer	Samia Sofie Kappe, Formand (SK), Heidi Normann Eriksen (HE), Heidi Juul (HJ), Mikkel Taudorf (MT), Anne Line Mikkelsen (AM), Tina Juul (TJ) Julie Quass Pedersen (JP), Kommunalbestyrelsesrepræsentant, Trine Mønster, medarbejderrepræsentant (TM), Kasper Bidstrup Thorsen, medarbejderrepræsentant (KT) Felix Persson, Elevrådsformand (FP) Søren Wadt, (SW), Skoleleder, Jacob Kofoed (JK), viceskoleleder			
Fraværende m. afbud	Trine, Mikkel, Heidi, Tina.			
Punkt /tid	Dagsordenspunkt	Indhold i punktet og evt. proces	Referat	Ansv.
1. 18.00	Godkendelse af dagsordenen	Godkendelse af dagsordenen	Dagsorden blev godkendt.	SK
2. 18.05	Orientering fra elevrådet	Felix orienterer omkring seneste nyt fra skolen og fra Rudersdals Fælleselevråd	Der har ikke været afholdt møde i det fælles elevråd siden seneste skolebestyrelsesmøde.  Felix orienterede om punkterne fra seneste elevrådsmødet. Der blev talt om toiletter, da de til tider er meget ulækre. Elevrådsrepræsentanterne fik til opgave, at gå tilbage til deres respektive klasser og tale om, hvordan vi i fællesskab kan gøre en forskel. Der blev nævnt at udfordringer med ulækre toiletter også ses i indskoling og mellemtrinnet.	FP

			<p>Repræsentanterne skal til næste elevrådsmøde vælge en undervisningsmiljørepræsentant blandt eleverne. Denne har til arbejde, sammen med resten af elevrådet og ledelsen, at udarbejde en undervisningsmiljøvurdering.</p> <p>Der blev talt om ønsker til forbedringer af inde- og udeområdet. Der kom et ønske om at ændre grusbanen til kunstgræsbane, da banen med grus ikke bliver brugt.</p>	
3. 18.10	Orientering omkring retningslinjer for lektier på skolen	Ledelsen fortæller om proces for produktion af retningslinjen og gennemgår hovedpunkterne. Bilag: Retningslinje for arbejdet med lektier	<p>JK orienterede om baggrunden og tilblivelsen af retningslinjen. Der var stor opbakning fra skolebestyrelsen. Retningslinjen giver måske svar på en undren som nogle forældre har vedrørende lektier. Retningslinjen bliver lagt på hjemmesiden og sendt ud til forældrene på Aula.</p>	JK
4. 18.20	På jagt i data	I forbindelse med skolens udviklingssamtale blev der produceret et datasæt med skolens vigtigste data. Skolebestyrelsen går på opdagelse i data og får mulighed for at drøfte fund. Bilag: Datapakke	<p>Skolebestyrelsen brugte tid på at se på data. Det blev sat fokus på: Det faglige niveau Sygefravær Nedgang i antallet af elever på omkring mellemtrinnet/start udskoling</p> <p>Det faglige niveau så ud til at være faldende. Der blev diskuteret om det var et generelt billede for alle børn eller om det var en lille gruppe af elever der gjorde det er faldende.</p>	SW

			<p>En anden mulig forklaring der blev drøftet, var at skolen i mindre omfang er gode nok til at udfordre elever hvor de er.</p> <p>Søren fortalte om de kommende indsatser skolen kommer til at arbejde med. Han nævnte, at skolen kommer til at arbejde med deltagelsesmuligheder for alle elever, og løfteevne gennem strukturer, der giver mulighed for undervisningsdifferentiering. Helt konkret ved at arbejde systematisk med ABC-struktur i undervisningen.</p> <p>Der blev også drøftet sygefravær blandt personalet. I tallene kan man ikke se, hvordan fraværet ville se ud, hvis de langtidssygemeldt var trukket ud. Det gav anledning til at tale om, hvordan det privat gør det. Kommunen har stor fokus på at nedbringe sygefraværet og har en særlig indsats på området. Skolen følger kommunens retningslinjer på sygefravær.</p> <p>Der blev drøftet privat skole kontra Skovlyskolen. På Skovlyskolen har søsat X-fag for særligt motiverende elever.</p>	
5. 19.00	Møde med kontaktførelde	Skolebestyrelsen skal planlægge møde med kontaktførelde, der skal afvikles inden sommerferien. Hvad skal temaet være?	Der var enighed om, at temaet skulle være faglighed. Datoen blev torsdag d. 23. maj 17 til 19. Informationen skrives direkte til kontaktførelde og skrives som et opslag på Aula.	SW

		Hvornår skal det afvikles?		
6. 19.10	Arbejdet med principper	<p>Skolebestyrelsen skal have besluttet et årshjul for arbejdet med skolens principper.</p> <p>Ledelsen fremlægger et forslag til årshjul og skolebestyrelsen drøfter og beslutter fremtidig ramme for arbejdet.</p> <p>Bilag: Forslag til årshjul for arbejdet med principper</p>	SW orienterede om årshjulet for arbejdet med principper.	SW
9. 19.20	Nyt fra SkoleForum (Fast punkt)	Ikke relevant	Der var ikke afholdt Skoleforumsmøde siden sidste skolebestyrelsesmøde	SK/SW
9. 19.25	Opfølgning på foredrag med David Madsen	<p>Der er mulighed for at gå ind i et forløb mod certificering i "Sunde digitale vaner"  <a href="https://www.dabeco.dk/certificering-i-sunde-digitale-vaner/">https://www.dabeco.dk/certificering-i-sunde-digitale-vaner/</a></p> <p>Vi skal kort drøfte, om bestyrelsen bakker op om at gå videre mod en certificering. Hvis vi ønsker det, laver vi et oplæg til kommende skolebestyrelsesmøde.</p>	<p>SW orienterede om mulighederne for at blive certificering i "Sunde digitale vaner".</p> <p>Skolebestyrelsen bakker op om certificering. Søren går videre og undersøger nærmere.</p>	SW
10. 19.40	Meddelelser	Alle bestyrelsens medlemmer har mulighed for at orientere under dette punkt.	<p>Søren orienterede kort om struktur for vores omlagte uger i 2025. Der vil komme et særlig fokus på dansk og matematik med høj grad af differentiering og projektbaseret undervisning.</p> <p>Lærere og pædagoger kommer til at bruge efteråret 2024 til at blive klædt på til arbejdet.</p>	SK/SW

11. 19.55	Eventuelt		Søren orienterede om skolens udfordrede med at få økonomi til at hænge sammen. Skolen er blevet bedt om at få økonomi til at gå i nul. Søren er i dialog med økonomiafdelingen, da det ikke er muligt at gå i nul med den tildelingsmodel vi arbejder med på nuværende tidspunkt. Dette kommer der forhåbentlig en afklaring af i løbet af næste uge.	
--------------	-----------	--	---	--

Kommende møder:

4.6.